
Pesticider truer drikkevandet, borgmester 
 

Af Kim Lykke Jensen, byrådsmedlem for SF i Syddjurs 

 

På et vælgermøde i Rønde for et par uger siden kunne man høre borgmester, Claus Wistoft, belære 

en borger om, at der skam ikke har været problemer med pesticidrester i det Syddjurske drikkevand. 

I al stilfærdighed vil jeg påpege, at det er en sandhed med særdeles store modifikationer. 

Efter der har været nogle fund i drikkevandet af pesticidet, desphenyl-chloridazon, især på Fyn, er 

landets vandværker blevet bedt om at teste for midlet. Resultaterne fra det syddjurske er begyndt at 

rulle ind. Og desværre er der allerede konstateret fund af midlet i tre vandværker i Syddjurs, hvoraf 

grænseværdierne er overskredet på det ene. Desphenyl-chloridazon blev tidligere brugt i forbindelse 

med dyrkning af roer. 

Og i løbet af de sidste 10 år er der desuden fundet spor af pesticider og nedbrydningsprodukter på 

en lang række vandværker i kommunen, hvilket har betydet at to boringer er blevet sløjfet. Det 

synes jeg er et stort problem. 

Så derfor, kære borgmester, skal vi i høj grad tage pesticidtruslen af drikkevandet alvorligt. 
 


